
 
 

Årsmøde i Ældre Sagen Distrikt 2 – Midt- & Vestjylland 
den 18. april 2024 i Aulum Fritidscenter. 

 

Formanden bød velkommen til årsmødet og glædede sig over det store fremmøde. Der manglede kun 
repræsentanter fra Aulum og Aaskov 

 

1. Valg af dirigent 
Torben Færk blev valgt. 
 

2. Godkendelse af dagsordenen 
Dirigenten konstaterede at den udsendte dagsorden var iflg. Vedtægtens § 12. 
Torben valgte af afstå fra at præsentere de 61 fremmødte, men nævnte hvilke afdelinger der var 
repræsenteret. Nævnte at de var nye formænd i Holstebro, Aulum, Ringkøbing, Viborg og Tjele. 
Torben nævnte, at hvis det kom til afstemning havde man kun en stemme pr. lokalafdeling. 
 

3. Distriktsbestyrelsens beretning 
Formanden fremdrog punkter fra den udsendte beretning og kommenterede aktuelle emner, 
der ikke var nævnt i den udsendte beretning. Formanden viste en række oversigter over antallet 
af medlemmer, frivillige m.v. i de enkelte Lokalafdelinger. Antallet af frivillige i afdelingerne er 
meget forskellige afhængig af, om Ældre Sagens normale aktiviteter også tilbydes af andre 
organisationer som Røde Kors, Kirkens Korshær, Kræftens bekæmpelse m.v. 
Forsamlingen kunne godkende beretningen. 
 

4. Regnskab og budget 
Kasserer Inga Alstrup Andersen kommenterede kort det udsendte regnskab for 2023, der 
udviste et underskud på 19.975 imod et budgetteret underskud på 61.000 kr.  
Likvide aktiver pr. 31. december 2023 udgør 329.894 kr. 
Forsamlingen tog regnskabet til efterretning. 
Forsamlingen godkendte det udarbejdede budget for 2024 med et budgetteret merforbrug på 
64.000 kr. i forhold til de budgetterede indtægter. 
 

5. Indkomne forslag 
Der var ikke indkommet forslag til behandling. 
 

6. Valg af distriktsledelse 
Her blev Gudrun Juelsgaard valgt som afløser for Jan Moeskjær Pedersen. Øvrige blev genvalgt. 
 

7. Valg af koordinatorer 
Genvalg til alle, og nyvalg af Birthe Munch Pedersen fra Bjerringbro. 
 

8. Eventuelt 
Formanden takkede dirigenten Torben Færk for veludført arbejde.  



Formanden takkede Jan Moeskjær Pedersen og Leif Hornshøj for deres store indsats i distriktsledelsen 
gennem årene – der var stor applaus fra hele salen. 

Efter årsmødet kom Nina Bruun og Marie Høysholdt fra Ældre Sagens Samfundsanalyse med en 
orientering om behovet for plejehjemspladser og plejebolig i kommunerne. Beregningerne var 
udarbejdet på grundlag af de af kommunernes indberettede tal. 

Tallene var alene udarbejdet på grundlag af stigningen i antallet af ældre og der var ikke taget højde for 
den udvikling der er sket i hjemmeplejen, genoptræning, m.m. hvorfor konsulenternes indlæg fik flere 
bemærkninger fra salen hvor man ikke mente at tallene var realistiske at anvende som de forelå. 

Endeligt gav medlem af landsbestyrelsen Bodil Wöhnert en kort orientering om sidste nyt fra 
landsbestyrelsen og om hvad vi kan forvente i nærmeste fremtid fra landsbestyrelsen. 

Bodil svarede også på en bemærkning i referatet fra landsbestyrelsesmødet den 26. og 27. februar, 
hvor landsbestyrelsen havde nogle bemærkninger om regnskabet for 2023 og specielt omkring Rejser 
og ture. Bodil bemærkede, at man blot kunne se bort fra denne bemærkning. 

Herefter var der frokost og Farvel og TAK for en god dag. 


